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Ι∆ΙΟΚΤΗΣΙΑ ΕΚ∆ΟΣΗΣ
Επιµελητήριο Αργολίδας

ΕΚ∆ΟΤΗΣ - Υπεύθυνος σύµφωνα µε το νόµο:
Φώτης ∆αµούλος
Πρόεδρος Επιµελητηρίου Αργολίδας

Με ένα κλικ στην ιστοσελίδα του Επιµελητηρίου www.ebear.gr  ή www.arcci.gr 

Κερδίστε χρόνο και κόπο µε το e-Επιµελητήριο
Χρησιµοποιήστε το σύγχρονο διαδικτυακό εργαλείο που σας παρέχει το Επιµελητήριο 
Αργολίδας. Αποκτήστε πρόσβαση σε υπηρεσίες του Επιµελητηρίου από την άνεση του 
γραφείου σας.
          Με το e-Επιµελητήριο µπορείτε:
 • Να ελέγχετε τα στοιχεία που διατηρεί το Επιμελητήριο στα μητρώα του,
 • Να εκδώσετε Πιστοποιητικά και Βεβαιώσεις,
 • Να πληρώνετε συνδρομές που τυχόν οφείλετε, με τη χρήση πιστωτικής 
    ή χρεωστικής κάρτας,
 • Να τροποποιείτε μη σημαντικά στοιχεία, όπως στοιχεία επικοινωνίας κ.α.

-Το Επιµελητήριο Αργολίδας συνεχίζει 
να «τρέχει» τα προγράµµατα επιµόρ-
φωσης 

-Μελέτη ΙΜΕ ΓΣΕΒΕΕ: Από τις συντάξεις ζουν 
τα µισά νοικοκυριά της χώρας

-Θα φύγουµε προς τα εµπρός ή θα οπισθο-
δροµήσουµε; Άρθρο του Κ. Γκαρκάσουλα

-Ο Τουρισµός έβαλε πλάτη και στην Αρ-
γολίδα. Συνέντευξη του Κ. Μιχόπουλου

-Ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου Αρ-
γολίδας, Φώτης ∆αµούλος, σε µια 
συνέντευξη εφ’ όλης της ύλης

-Οικονοµικό Φόρουµ Ευρωεπιµελητηρί-
ων: Τα επιµελητήρια Προχωρούν µπροστά

-ΕΣΠΑ 2014-2020: Μπαίνει σε τροχιά 
ενεργοποίησης

-Έκθεση της Τράπεζας της Ελλάδος: Πιθα-
νή ανάκαµψη το β εξάµηνο του 2016
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Εκπα ίδευση  -  Επ ι µόρφωση  -  Κατάρτ ι ση  •

Άλλωστε, σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία 
για την ασφάλεια και την υγιεινή των εργαζομέ-

νων σε όλες τις επιχειρήσεις ανεξαρτήτως αριθμού 
εργαζομένων, ο εργοδότης έχει την υποχρέωση να 

χρησιμοποιεί τις υπηρεσίες τεχνικού ασφαλείας. Ο τεχνι-
κός ασφαλείας είναι σύμβουλος του εργοδότη και των ερ-

γαζομένων.

Την ειδικότητα και τα καθήκοντα του Τεχνικού Ασφα-
λείας μπορούν να αναλάβουν οι εργοδότες ή κάποιος 
υπάλληλος της επιχείρησης, με την παρακολούθηση 
συγκεκριμένου και εξειδικευμένου σεμιναρίου επι-

μόρφωσης από το Επιμελητήριο.

Στις επιχειρήσεις Β΄ κατηγορίας ο εργοδότης ή ο εργαζό-
μενος μπορεί να αναλάβει καθήκοντα τεχνικού Ασφαλείας, 
εφόσον επιμορφωθεί σε θέματα «Υγιεινής και Ασφάλειας σε 
χώρους Εργασίας, συνολικής διάρκειας 35 ωρών. Το κόστος 
ανέρχεται στα 100 (εκατό) ευρώ.

Στις επιχειρήσεις Γ΄ κατηγορίας , ο εργοδότης μπορεί να ανα-
λάβει καθήκοντα Τεχνικού Ασφαλείας, εφόσον επιμορφωθεί 
πάνω σε θέματα «Υγιεινής και Ασφάλειας σε χώρους Εργασία», 
συνολικής διάρκειας 10 ωρών.

Το κόστος συμμετοχής ανέρχεται στα 50 (πενήντα) ευρώ.

Για την Γ΄ κατηγορία το ποσό των 50 (πενήντα) ευρώ κατα-
βάλλεται με την υποβολή της αίτησης.

Για την Β΄ κατηγορία με την υποβολή της αίτησης καταβάλ-
λεται προκαταβολή 50 €. Το υπόλοιπο ποσό θα καταβληθεί 
την ημέρα έναρξης των σεμιναρίων και αφού προηγηθεί τηλε-
φωνική ειδοποίηση των ενδιαφερομένων για τις ημερομηνίες 
διεξαγωγής τους.

Για περισσότερες πληροφορίες οι ενδιαφερόμενοι μπορούν 
να απευθύνονται στα γραφεία του Επιμελητηρίου κατά τις ερ-
γάσιμες ημέρες από 08:00 έως 14:00 (τηλ. 27510 67216).

Το Επιμελητήριο Αργολίδας «τρέχει»  
το πρόγραμμα επιμόρφωσης για Τεχνικούς Ασφαλείας

Το Επιµελητήριο Αργολίδας στο πλαίσιο ενηµέρωσης και εκπαίδευσης των µε-
λών του συνεχίζει για το έτος 2015-2016 την υλοποίηση προγραμμάτων για 
τεχνικούς Ασφαλείας σε επιχειρήσεις Β΄ και Γ΄ κατηγορίας επικινδυνότητας.

Άλλωστε, σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία 
για την ασφάλεια και την υγιεινή των εργαζομέ-

νων σε όλες τις επιχειρήσεις ανεξαρτήτως αριθμού 
εργαζομένων, ο εργοδότης έχει την υποχρέωση να 

χρησιμοποιεί τις υπηρεσίες τεχνικού ασφαλείας. Ο τεχνι-
κός ασφαλείας είναι σύμβουλος του εργοδότη και των ερ-

γαζομένων.

Την ειδικότητα και τα καθήκοντα του Τεχνικού Ασφα-
λείας μπορούν να αναλάβουν οι εργοδότες ή κάποιος 
υπάλληλος της επιχείρησης, με την παρακολούθηση 
συγκεκριμένου και εξειδικευμένου σεμιναρίου επι-

μόρφωσης από το Επιμελητήριο.

το πρόγραμμα επιμόρφωσης για Τεχνικούς Ασφαλείας
Το Επιµελητήριο Αργολίδας στο πλαίσιο ενηµέρωσης και εκπαίδευσης των µε-
λών του συνεχίζει για το έτος 2015-2016 την υλοποίηση προγραμμάτων για 
τεχνικούς Ασφαλείας σε επιχειρήσεις Β΄ και Γ΄ κατηγορίας επικινδυνότητας.

Από το  Επιμελητήριο Αργολίδας και τον ΕΦΕΤ
Συνεχίζονται τα σεμινάρια υγιεινής και ασφάλειας τροφίμων

Συνεχίζεται με αμείωτο ρυθμό από το Επιμελητήριο 
Αργολίδας και τον Ενιαίο Φορέα Ελέγχου Τροφίμων 
(ΕΦΕΤ) για το έτος 2015-2016  η διεξαγωγή εκπαιδευ-
τικών σεμιναρίων σε θέματα υγιεινής και ασφάλειας 
των τροφίμων σε όλα τα στάδια της τροφικής αλυσίδας  
με στόχο την επίτευξη της διασφάλισης της ποιότητας 
των παραγόμενων προϊόντων και την προστασία του 
καταναλωτή.

Η διαδικασία απευθύνεται σε μέλη του Επιμελητη-
ρίου Αργολίδας, η δραστηριότητα των οποίων έχει 
άμεση σχέση με τα τρόφιμα, όπως : Βιομηχανίες – βιο-
τεχνίες τροφίμων & ποτών (παραγωγής, επεξεργασίας 
και εμπορίου), Εμπορικές εταιρίες τροφίμων, Εταιρίες 
μεταφοράς τροφίμων, Μαζικής εστίασης και ζαχαρο-
πλαστικής, Λιανικού εμπορίου, Κέτερινγκ, Ξενοδοχεία, 
Εστιατόρια, Νοσοκομεία, Εργαστήρια παραγωγής κρε-
ατοπαρασκευασμάτων, ζαχαροπλαστικής, ζυμαρικών, 
σφολιατοειδών κτλ, Εταιρίες παροχής υπηρεσιών σε 
υψηλής επικινδυνότητας πελάτες (παιδικοί σταθμοί, 
γηροκομεία, κτλ).

Αξίζει να σημειωθεί, ότι μετά την επιτυχή ολοκλήρω-

ση της εκπαίδευσης κάθε φορά, ο ΕΦΕΤ προχωράει 
στην αξιολόγηση των συμμετεχόντων και εφόσον αυ-
τοί αξιολογηθούν θετικά λαμβάνουν βεβαίωση συμμε-
τοχής από τον ΕΦΕΤ με διάρκεια ισχύος 5 έτη. Βεβαι-
ώσεις που έχουν χορηγηθεί κατά το παρελθόν έχουν 
λήξει εφ’ όσον έχει παρέλθει πενταετία από την ημερο-
μηνία χορήγησης τους.

Όσοι ενδιαφέρονται να παρακολουθήσουν το σχετι-
κό σεμινάριο μπορούν να καταθέσουν στο Επιμελητή-
ριο τη σχετική Αίτηση συμμετοχής η οποία είναι αναρ-
τημένη στην ιστοσελίδα του Επιμελητηρίου Αργολίδας 
(www.ebear.gr). Το κόστος για τα σεμινάρια αυτά, προ-
κειμένου να καλυφθούν τα έξοδα εκπαίδευσης και το 
παράβολο των 30€ που είναι απαιτητό ανά καταρτιζό-
μενο από τον ενιαίο Φορέα Ελέγχου Τροφίμων, ανέρχε-
ται στα 70€ ανά καταρτιζόμενο.

Για περισσότερες πληροφορίες οι ενδιαφερόμενοι 
μπορούν να επικοινωνούν με τα γραφεία του Επιμε-
λητηρίου, υπεύθυνος κα. Αγγελική Δανοπούλου (τηλ. 
επικοινωνίας 27510 67216 ή 63023, fax: 27510 24595, 
e-mail: ebear@otenet.gr)
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Οι συντάξεις αποτελούν την κυριότερη πηγή εισοδή-
ματος για το 52% των νοικοκυριών. Αυτό είναι το βασικό 
συμπέρασμα που εξάγεται μέσα από τη διαχρονική μελέ-
τη της διάρθρωσης των εισοδημάτων των νοικοκυριών 
που διεξάγει το ΙΜΕ ΓΣΕΒΕΕ από το 2012 σε ετήσια βάση, 
σε αντιπροσωπευ-
τικό δείγμα 1000 
νοικοκυριών, επι-
χειρώντας να δι-
ερευνήσει ποιες 
είναι οι επιπτώ-
σεις στα εισοδή-
ματα και την κα-
τανάλωση των 
ν ο ι κ ο κ υ ρ ι ώ ν 
μετά την υπα-
γωγή της χώρας 
στα δυο πρώτα 
προγράμματα 
δημοσιονομικής 
προσαρμογής.

Αναλυτικότε-
ρα, ένα από τα 
σημαντικότερα 
ευρήματα που 
εντοπίζεται στις 
συγκεκριμένες 
έρευνες είναι η 
τάση που άρχισε να διαμορ-
φώνεται το 2012 και η οποία 
παγιώνεται σήμερα σε πο-
σοστά άνω του 50% σχετικά 
με τον κυρίαρχο ρόλο που 
διαδραματίζουν οι συντά-
ξεις ως μέσο ενίσχυσης του 
οικογενειακού προϋπολογι-
σμού.

Σύμφωνα με τη σχετική 
μελέτη, οι συντάξεις απο-
τελούν την κυριότερη πηγή 
εισοδήματος για το 52% των 
νοικοκυριών, μια τάση που 
βαίνει αυξητικά από το 2012 έως το 2014, ενώ μειώνονται 
τα αντίστοιχα ποσοστά (10,1%) που αφορούν έσοδα από 
επιχειρηματική δραστηριότητα (κέρδη). Με άλλα λόγια, 
αν και μειώνονται δραστικά οι συντάξεις τα τελευταία 
χρόνια, συγκριτικά αυξάνεται η σημαντικότητά τους ως 
κύρια πηγή εισοδήματος των νοικοκυριών, με δεδομένο 

ότι λόγω της ύφεσης αυξάνεται η ανεργία με παράλληλες 
μειώσεις μισθών, καθώς επίσης παρατηρούνται μειώσεις 
κερδών από επιχειρηματική δραστηριότητα.

Καθώς το τρίτο πρόγραμμα δημοσιονομικής προ-
σαρμογής περιλαμβάνει σημαντικές μεταρρυθμίσεις 

στο ασφα-
λιστικό, με 
προβλέψεις 
για πιθανές 
άμεσες και 
έμμεσες μει-
ώσεις στο 
ύψος των 
συντάξεων, 
θα πρέπει να 
γίνει κατανο-
ητό από την 
κ υ β έ ρ ν η -
ση και τους 
θ ε σ μ ι κ ο ύ ς 
εταίρους ότι 
οποιαδήπο-
τε περαιτέ-
ρω μείωση 
στο ύψος 
των συντά-
ξεων θα 
οδηγήσει σε 

σημαντική κάμψη της 
ζήτησης, του πραγματι-
κού εισοδήματος αλλά 
και σε όξυνση της ανισό-
τητας και της φτώχειας.

Άλλωστε, σε πλήθος 
μελετών για την ελλη-
νική οικονομία αναδει-
κνύεται το συμπέρασμα 
ότι η σύνταξη αποτελεί 
τον κυριότερο παράγο-
ντα άμβλυνσης της φτώ-
χειας και της ανισότητας. 
Ουσιαστικά, η σύνταξη 

αποτελεί ένα υποκατάστατο πολιτικών κοινωνικής προ-
στασίας, που λαμβάνει τη μορφή οιονεί επιδόματος για 
τα  άνεργα μέλη του νοικοκυριού. Αξίζει να σημειωθεί 
ότι σήμερα μόνο το 10% των ανέργων λαμβάνει επίδομα 
ανεργίας.

‘ Ερευνα  •

ΙΜΕ ΓΣΕΒΕΕ
Από την σύνταξη ζουν τα µισά ελληνικά νοικοκυριά

για πιθανές 

γίνει κατανο-

τε περαιτέ-

των συντά-

τητας και της φτώχειας.

τον κυριότερο παράγο-
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 •  ‘ Ερευνα

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία εγγραφών-διαγρα-
φών του Επιμελητηρίου Αργολίδας,

56 Επιχειρήσεις άνοιξαν και 42 έκλεισαν στο νομό Αργο-
λίδας το δίμηνο Οκτωβρίου-Νοεμβρίου του 2015.

Αναλυτικότερα από την 1η Οκτωβρίου του 2015 έως τις 
30 Νοεμβρίου του 2015 καταγράφηκαν 26 εγγραφές στο 
τμήμα υπηρεσιών και 23 εγγραφές στο εμπορικό τμήμα,  
ενώ στα τμήματα μεταποίησης και τουρισμού σημειώθη-

καν 6 και 1 εγγραφές αντίστοιχα.
Κατά την ίδια χρονική περίοδο έκλεισαν 21 επιχειρήσεις 

στο τμήμα των υπηρεσιών, 11 επιχειρήσεις στο εμπορικό 
τμήμα, 9 επιχειρήσεις στο μεταποιητικό και 1 στο του-
ριστικό τμήμα. Το ισοζύγιο διαμορφώθηκε τόσο για τον 
μήνα Οκτώβριο όσο και για τον μήνα Νοέμβριο θετικό 
στις 8  και 6 επιχειρήσεις αντίστοιχα.

Ενάρξεις και ∆ιαγραφές Επιχειρήσεων από 
01-10-15 έως 31-10-15
ΤΜΗΜΑΤΑ ΕΓΓΡΑΦΕΣ        ∆ΙΑΓΡΑΦΕΣ       ΙΣΟΖΥΓΙΟ

ΕΜΠΟΡΙΚΟ 12 6 6

ΜΕΤΑΠΟΙΗΤΙΚΟ 3 5 -2

ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΟ 1 0 1

ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 12 9 3

ΣΥΝΟΛΟ 28 20 8

Ενάρξεις και ∆ιαγραφές Επιχειρήσεων από 
01-11-15 έως 30-11-15
ΤΜΗΜΑΤΑ ΕΓΓΡΑΦΕΣ ∆ΙΑΓΡΑΦΕΣ ΙΣΟΖΥΓΙΟ

ΕΜΠΟΡΙΚΟ 11 5 6

ΜΕΤΑΠΟΙΗΤΙΚΟ 3 4 -1

ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΟ 0 1 -1

ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 14 12 2

ΣΥΝΟΛΟ 28 22 6

56 Επιχειρήσεις άνοιξαν
   και 42 έβαλαν λουκέτο
     το δίμηνο Οκτωβρίου - Νοεμβρίου 2015

Η ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου ενέκρινε στις 28 Οκτω-
βρίου την έκθεση για την απλοποί-
ηση των διαδικασιών αδειοδότησης 
των νέων τροφίμων, με 359 ψήφους 
υπέρ και 202 κατά. Οι νέοι κανόνες, 
σύμφωνα με το σχετικό δελτίο τύπου 
που εξέδωσε το Γραφείο Ενημέρω-
σης του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 
στην Ελλάδα, έχουν στόχο να ενισχύ-
σουν την ασφάλεια των τροφίμων 
και να προστατεύσουν τη δημόσια 
υγεία, χωρίς να βλάψουν την καινο-
τομία στην ΕΕ. 

Ο κανονισμός της ΕΕ για τα νέα τρό-
φιμα, ισχύει από το 1997. Από τότε 
έχουν αναπτυχθεί πολλά νέα τρό-
φιμα και συστατικά και έχει υπάρξει 
τεχνολογική πρόοδος, για αυτό και η 
αναθεώρηση του κανονισμού είναι 

απαραίτητη.
Τί είναι τα νέα τρόφιμα;
Τα νέα τρόφιμα περιλαμβάνουν 

προϊόντα όπως τα έντομα και τα να-
νοϋλικά αλλά και μύκητες, φύκια και 
νέες χρωστικές ουσίες. Είναι προϊό-
ντα που αναπτύχθηκαν πρόσφατα, 
καινοτόμα τρόφιμα ή τρόφιμα που 
παράγονται με τη χρήση νέων τεχνο-
λογιών και διαδικασιών παραγωγής. 
Ως νέα τρόφιμα, ορίζονται επίσης, 
τρόφιμα που παραδοσιακά κατανα-
λώνονται εκτός ΕΕ.

Οι νέοι κανόνες για τα νέα τρόφιμα
Με τους νέους κανόνες, τα νέα τρό-

φιμα θα υποβάλλονται σε ελέγχους 
ασφαλείας και η έγκρισή τους θα γί-
νεται μέσα από μια πλήρως εναρμο-
νισμένη πανευρωπαϊκή διαδικασία. 

Σε κάθε περίπτωση, η Ευρωπαϊκή 
Αρχή για την Ασφάλεια των Τροφί-
μων (ΕΑΑΤ), θα πρέπει να αξιολογεί 
αν κάποιο τρόφιμο είναι επικίνδυνο 
για την ανθρώπινη υγεία. 

Επιπλέον, μετά από απαίτηση των 
ευρωβουλευτών στις διαπραγματεύ-
σεις με τις κυβερνήσεις, οι προτει-
νόμενοι κανόνες καλύπτουν επίσης 
τα τρόφιμα που προέρχονται από 
κλωνοποιημένα ζώα, μέχρι να εγκρι-
θεί συγκεκριμένη νομοθεσία για την 
κλωνοποίηση, καθώς και νέος ορι-
σμός για τα νανοϋλικά και για τον πε-
ριορισμό των δοκιμών σε ζώα.

Επόμενα βήματα
Αν η ολομέλεια δώσει το πράσινο 

φώς, οι νέοι κανόνες θα πρέπει να 
εγκριθούν και από τις κυβερνήσεις 
των κρατών μελών.

Νέα τρόφιμα
Η ΕΕ απλοποιεί το πλαίσιο για την καινοτομία των τροφίμων
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Μακριά από κόμματα και πολιτικές 
αντιπαραθέσεις, ο απλός επιχειρημα-
τίας φορολογούμενος διερωτάται τι 
θα γίνει το 2016;

Θα υπάρξει ανάπτυξη ώστε η χώρα 
μας να οδηγηθεί ομαλά σε έξοδα από 
την υφιστάμενη κατάσταση ή θα ανα-
γκαστούμε σε ακόμα μία αναδίπλω-
ση, η οποία θα μας φέρει σε χειρότε-
ρη κατάσταση και φυσικά στο τέλμα 
της ελεύθερης αγοράς;

Είναι όλα αυτά τα ερωτήματα που 
απασχολούν τους Έλληνες επιχει-
ρηματίες-πολίτες, για τα οποία θα 
πρέπει να υπάρξει μια ξεκάθαρη 
απάντηση από το πολιτικό σύστημα 
και ιδιαίτερα από τους κυβερνώντες, 
μια απάντηση για την χώρα μας πέρα 
από κομματικά τερτίπια. Η Ελλάδα θα 
μπει σε τροχιά ανάπτυξης το 2016 ή 
όχι;

Οι καιροί που διανύουμε δεν δικαι-
ολογούν άλλες ολιγωρίες, παραβλέ-
ψεις ή μεμψιμοιρίες σε βάρος της 
ελληνικής οικονομίας προς τέρψιν 
πάντα προσωπικών φιλοδοξιών και 
πολιτικών σκοπιμοτήτων αναρρίχη-
σης στην εξουσία ή διατήρησής της 
σε αυτήν. Δυστυχώς, όλα αυτά τα 
χρόνια της οικονομικής κρίσης, που 
περάσαμε και συνεχίζουμε να περ-
νάμε, καθόλου δεν συνέτισαν το πο-
λιτικό σύστημα, το οποίο συνεχίζει 
να νοσεί, με αποτέλεσμα να μην μπο-
ρούμε με ασφάλεια να πούμε ότι το 

2016 θα είναι έτος ανάκαμψης, ανά-
πτυξης, έτος με ελπίδα για όλους τους 
Έλληνες.

Το έτος 2016 θα μπορούσε να γίνει 
χρονιά ανάπτυξης με την προϋπόθε-
ση ότι οι κυβερνώντες της χώρας μας 
θα αλλάξουν τα κομματικά γυαλιά και 
θα δουν την πραγματικότητα και τα 
προβλήματα, που η ελληνική κοινω-
νία βιώνει στο πετσί της, ώστε μετά 
από τόσα χρόνια ύφεσης να υπάρξει 
ένα στοχευμένο σχέδιο αναδιοργά-
νωσης και πλήρους μεταρρύθμισης 
του κράτους που θα σταματά την 
σπατάλη και θα περιορίζει την φο-
ροδιαφυγή. Αυτό βέβαια μπορεί να 
επιτευχθεί ύστερα από συνεννόηση 
όλων των πολιτικών δυνάμεων και 
συνάντησης αυτών σε έναν απλό, 
σταθερό και κατανοητό φορολογι-
κό-αναπτυξιακό νόμο. Έναν νόμο που 
πάνω και πέρα από όλα θα μπορεί να 

είναι εφαρμόσιμος, με έναν λογικό 
φορολογικό συντελεστή, ώστε να 
σταματήσει η αβεβαιότητα του αύριο 
και η εξόντωση των επιχειρηματιών. 
Να ξεκινήσει η ανάπτυξη, να μειωθεί 
η ανεργία και να έλθει πάλι η ελπίδα 
και το χαμόγελο σε κάθε Έλληνα. Όλα 
αυτά βέβαια προϋποθέτουν ρήξη με 
το παλαιό, με τους κομματάρχες και 
με ό,τι σάπιο ή σαθρό υπάρχει στην 
κρατική μηχανή.

Θα πρέπει επιτέλους οι κατάλληλοι 
άνθρωποι να τοποθετηθούν στις κα-
τάλληλες θέσεις. Άλλωστε, από την 
πατρίδα μας δεν λείπουν τα δυνατά 
μυαλά. Αρκεί να αποφασίσει το πολι-
τικό σύστημα και οι πολιτικοί μας να 
σταθούν στο ύψος των περιστάσεων 
και να ανοίξουν νέους ορίζοντες στην 
ελληνική κοινωνία.

Πιστεύω ακράδαντα ότι είναι στο 
χέρι μας, στο χέρι των Ελλήνων, η 
ανάπτυξη και η ευημερία όλων μας. 
Είναι επιτακτική, πλέον, η ανάγκη 
η πατρίδας μας να φύγει προς τα 
εμπρός. Οι Έλληνες το θέλουν και 
μπορεί να γίνει.

ΟΙ ΠΟΛΙΤΙΚΟΙ ΜΑΣ ΕΙΝΑΙ ΕΤΟΙΜΟΙ 
ΓΙΑ ΜΙΑ ΚΑΙΝΟΥΡΙΑ ΑΛΛΑΓΗ; ΓΙΑ 
ΜΙΑ ΚΑΙΝΟΥΡΙΑ ΕΛΛΑΔΑ;

Κωνσταντίνος Γκαρκάσουλας
Α’ Αντιπρόεδρος

Επιμελητηρίου Αργολίδας

Ελλάδα 2016: 

Θα φύγουμε προς τα εμπρός 
ή θα οπισθοδρομήσουμε;

«...οι κατάλληλοι άν-
θρωποι να τοποθετη-
θούν στις κατάλλη-
λες θέσεις...»

•  Θέσε ι ς  -  απόψε ι ς
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Θέσε ι ς  -  απόψε ι ς  •

-Πώς πήγε η φετινή τουριστική σεζόν στο Ναύπλιο;
Τα 3 τελευταία χρόνια η επισκεψιμότητα στο Ναύπλιο 

και γενικότερα στην Αργολίδα πάει πολύ καλά και βρί-
σκεται σε ανοδική πορεία. Η Αργολίδα έχει μια πολύ καλή 
εμπειρία στο τουριστικό προϊόν. Ειδικά η μητρόπολη, το 
Ναύπλιο, η οποία αναφέρεται σε διάφορες πρωτιές τα 
τελευταία χρόνια ως μία από τις πιο όμορφες πόλεις πα-
γκοσμίως, ενώ κατέλαβε την 66η θέση στην παγκόσμια 
κατάταξη στην κατηγορία value for money. Εάν τη φετι-
νή χρονιά δεν είχαμε 2 εκλογικές διαδικασίες θα είχαμε 
μια τέτοια αύξηση του τουρισμού  που θα είχε υπερβεί 
ενδεχομένως και το 20%. Διότι ο Μάιος μας έδωσε την 
δυνατότητα να ελπίζουμε για τη καλύτερη χρονιά ωστό-
σο ήρθαν τα capital controls και μας ανέκοψαν αυτή την 
δυναμική. 

-Δεν είναι λίγο αντιφατικό αυτό που συμβαίνει; Από 
τη μια να βιώνουμε μια βαθιά κρίση και από την άλλη 
να σημειώνεται αύξηση της επισκεψιμότητας;

Τα τελευταία χρόνια έχουμε καταφέρει να πάρουμε πε-
ρίπου 10 εκατομμύρια περισσότερους επισκέπτες από 
ανταγωνίστριες χώρες. Μας έχει βοηθήσει η κρίση και τα 
όσα συμβαίνουν τριγύρω μας στις χώρες της Ανατολικής 
Μεσογείου. Ωστόσο αυτό δεν είναι κάτι που θα συμβαίνει 
εσαεί. Είναι προσωρινό.

Οι ξένοι επιλέγουν συνειδητά, πολύ περισσότερο οι 
Έλληνες ομογενείς από την Αυστραλία, την Αμερική και 
τον Καναδά,  να έλθουν και να βοηθήσουν την Ελλάδα. 
Αυτό το βιώσαμε, όπως επίσης είδαμε τους Ευρωπαίοι 
τουρίστες την περίοδο των capital controls να είναι ενη-
μερωμένοι για την υφιστάμενη κατάσταση και να μας 
πληρώνουν με μετρητά τα οποία τα είχαμε πολύ ανάγκη. 
Όσον αφορά στο Ναύπλιο εννοείται ότι έχει ευνοηθεί 
εξαιτίας της κοντινής απόστασης από τα κέντρο. Μέσα 
στη κρίση ο κόσμος προτιμάει να αποδράσει σε κοντι-
νούς προορισμούς παρά να πάει, για παράδειγμα, στα 

Ο Τουρισμός 
έβαλε πλάτη 

και στην 
Αργολίδα!

Συνέντευξη του Προέδρου Καταλυµά-
των Ναυπλίου «Ξένιος ∆ίας» και Γραµ-
µατέα της Οµοσπονδίας Καταλυµάτων 
Πελοποννήσου Κώστα Μιχόπουλου.

Κώστας 
Μιχόπουλος: 
«Εάν δεν είχαμε, 

φέτος, τις δύο 
εκλογικές διαδικα-
σίες, η αύξηση του 
τουρισμού θα είχε 
υπερβεί ενδεχομέ-

νως το 20%»
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•  Θέσε ι ς  -  απόψε ι ς

νησιά προκειμένου να περιορίσει τα έξοδα. Εξάλλου δεν 
μπορούμε να παραβλέψουμε το γεγονός ότι έχουμε γί-
νει καλύτεροι επαγγελματίες. Αυτό το δείχνει η θέση μας 
στη παγκόσμια κατάταξη. Αρκεί να σας πω ότι ο μέσος 
όρος σε βαθμολογία στο παγκόσμιο σύστημα κρατήσε-
ων «booking» από 8 που ήταν πριν 3 έως 5 χρόνια έχει 
ανέβει στο 9. Μένει να κάνει η πολιτεία το χρέος της βελ-
τιώνοντας τις υποδομές, όπως θέσεις παρκινγκ, δημόσι-
ες τουαλέτες κ.α.

-Ποιές εθνικότητες επισκέφθηκαν περισσότερο το 
Ναύπλιο φέτος;

Οι εθνικότητες που μας επισκέφθηκαν ήταν Ευρω-
παίο, Αμερικανοί ομογενείς και λίγο Κίνα. Επίσης, πρέπει 
να επισημάνουμε ότι παρουσιάζεται επιμήκυνση της 
τουριστικής περιόδου με τις αφίξεις των τουριστών να 
ξεκινούν γεμάτα από τις αρχές Απριλίου μέχρι τα τέλη 
Οκτωβρίου.

-Ολοκληρώνοντας ποιο είναι το μήνυμα που επιθυ-
μείτε να στείλετε;

Ο Τουρισμός, εν μέσω της πιο βαθιάς κρίσης είναι το 
μόνο προϊόν το οποίο έχει ανέβει στο 20-25% του ΑΕΠ. 
Ο τουρισμός τόσο σε επίπεδο χώρας, όσο και σε επίπε-
δο νομού έβαλε πλάτη. Δυστυχώς δεν εισακουστήκαμε- 
μέσω του ΣΕΤΕ -και η κυβέρνηση έφθασε το ΦΠΑ στο 
23% την εστίαση και στο 13% στον ύπνο διαμορφώνο-
ντας ένα μέσο όρο στο 15%. Εμείς θέλουμε να μειωθεί ο 

μέσος όρος το πολύ μέχρι το 11-12%. Ο μέσος όρος στις 
ανταγωνίστριες ευρωπαϊκές χώρες  Πορτογαλία, Ισπα-
νία, Γαλλία, Ιταλία, Τουρκία, Κύπρος είναι από 8-10%. 
Άρα εμείς βγαίνουμε από το παιχνίδι του ανταγωνισμού. 
Οι επιπτώσεις αυτές δεν θα φανούν ούτε φέτος και ενδε-

χομένως ούτε του χρόνου. Θα φανούν από το 2017 και 
μετά δεδομένου ότι οι περισσότερες συμφωνίες έχουν 
ήδη κλείσει. 

Τέλος, θέλω να πω ότι πρέπει ο καθένας τη πόλη του 
να την φτιάξει με τέτοιο τρόπο που να αρέσει στον ίδιο. 
Αν αρέσει στον ίδιο είναι βέβαιο ότι θα αρέσει και στον 
επισκέπτη.

 Tα πακέτα διακοπών που αποτελούνται 
από πτήσεις, ξενοδοχεία ή/και ενοικίαση 
αυτοκινήτων και αγοράζονται διαδικτυ-
ακά σε μία συνολική τιμή ή μέσω συνδε-
δεμένων ιστοσελίδων, θα έχουν την ίδια 
προστασία με αυτά που αγοράζονται μέσω 
των ταξιδιωτικών πρακτορείων σύμφωνα 
με την οδηγία που υπερψήφισε το ΕΚ. Οι 
ευρωβουλευτές διασφάλισαν ότι οι ταξι-
διώτες θα έχουν περισσότερες δυνατό-
τητες να ακυρώσουν μία σύμβαση και να 
λαμβάνουν εκ των προτέρων σαφείς πλη-
ροφορίες σχετικά με το ποιος θα έχει την 
τελική ευθύνη εάν κάτι δεν πάει καλά. 

Προστασία περισσότερων ταξιδιωτών
Αναλυτικότερα, όπως αναφέρει το σχε-

τικό δελτίο τύπου του Γραφείου Ενημέρω-
σης του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στην 
Ελλάδα, η νέα οδηγία για τα οργανωμένα 
ταξίδια θα καλύπτει δύο είδη συμβάσεων: 
τα ταξιδιωτικά πακέτα, τα οποία διοργα-
νώνονται από τον διοργανωτή ταξιδιών ή 
προσαρμόζονται/τροποποιούνται από τον 
ταξιδιώτη και το νέο τρόπο ταξιδιωτικών 
κρατήσεων, τους αποκαλούμενους συνδε-

δεμένους ταξιδιωτικούς διακανονισμούς, 
όπου οι καταναλωτές οδηγούνται, για πα-
ράδειγμα, από τη στιγμή που κάνουν την 
κράτηση κάποιας πτήσης, να κάνουν και 
την κράτηση επιπλέον ταξιδιωτικών υπη-
ρεσιών μέσω στοχευμένων συνδέσεων. 

Το ΕΚ εξασφάλισε ότι αυτές οι συμφω-
νίες συνδεδεμένων ταξιδιωτικών διακα-
νονισμών όπου το όνομα, τα στοιχεία 
πληρωμής του ταξιδιώτη και η διεύθυνση 
ηλεκτρονικού ταχυδρομείου του μεταφέ-
ρονται μεταξύ των διαφόρων εμπόρων/
παρόχων υπηρεσιών και μια δεύτερη σύμ-
βαση συνάπτεται εντός 24 ωρών μετά την 
κράτηση της πρώτης υπηρεσίας, θα πρέπει 
να θεωρείται ως μια ενιαία συμφωνία-πα-
κέτο.

Σαφείς πληροφορίες και περισσότερα 
δικαιώματα

Προτού αγοράσουν διαδικτυακά ένα πα-
κέτο οργανωμένων διακοπών, οι ταξιδιώ-
τες θα έχουν το δικαίωμα να λαμβάνουν 
σαφείς πληροφορίες από τους εμπόρους 
σχετικά με τη συμφωνία, καθώς και σχετικά 

με το ποιός θα έχει την τελική ευθύνη, εάν 
κάτι δεν πάει καλά. 

Το Κοινοβούλιο πρόσθεσε επίσης την 
υποχρέωση του διοργανωτή να δίνει στους 
ταξιδιώτες τις κατά προσέγγιση ώρες  ανα-
χώρησης και επιστροφής καθώς και μια έν-
δειξη της φύσης των πρόσθετων δαπανών 
που θα μπορούσαν να προκύψουν. 

Εξασφάλισε, επίσης, το δικαίωμα των 
ταξιδιωτών να ακυρώνουν ένα συμβόλαιο 
πακέτο και να λαμβάνουν τα χρήματά τους 
πίσω όταν η τιμή του αυξάνεται πάνω από 
8% (η Ευρωπαϊκή Επιτροπή είχε προτείνει 
10%) ή σε περιπτώσεις αναπόφευκτων γε-
γονότων, όπως π.χ. φυσικές καταστροφές ή 
τρομοκρατικές επιθέσεις στον τόπο προο-
ρισμού. 

Η ψηφοφορία του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου κλείνει τη νομοθετική διαδικασία. 
Τα κράτη μέλη έχουν τώρα στη διάθεσή 
τους δύο χρόνια για να μεταφέρουν τις δι-
ατάξεις της νέας οδηγίας στο εθνικό τους 
δίκαιο και επιπλέον έξι μήνες για να τις 
εφαρμόσουν.

Νέα ευρωπαϊκή οδηγία 
για την αγορά οργανωµένων ταξιδιών µέσω διαδικτύου
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-Η κρίση και η παρατεταμένη οικονομική ύφεση σε συνδυ-
ασμό με όσα μεσολάβησαν τους τελευταίους μήνες (κλείσιμο 
τραπεζών, capital controls κ.λ.π.) οδήγησαν μια μερίδα επιχει-
ρήσεων να αντιμετωπίζουν πρόβλημα επιβίωσης. Πολλοί μά-
λιστα επιχειρηματίες, έμποροι, επαγγελματίες αναγκάστηκαν 
να βάλουν λουκέτο στις επιχειρήσεις τους και κατά συνέπεια 
να μείνουν  άνεργοι. Τι έχετε να τους πείτε; Να ελπίζουν ότι τα 
πράγματα θα πάνε προς το καλύτερο ή δεν φαίνεται φως στην 
άκρη του τούνελ;

Οι  επιχειρήσεις τα τελευταία 6 χρόνια βιώνουν απρόβλεπτες 
καταστάσεις. Σε μία  περίοδο μακράς οικονομικής ύφεσης, με 
συνεχώς αυξανόμενα αρνητικά αποτελέσματα, τόσο σε πο-
λιτικό, όσο και σε οικονομικό επίπεδο, ο  ερχομός των  capital 
controls είναι απλώς «η ταφόπλακα» της μικρομεσαίας επιχεί-
ρησης. Ο ταμειακός έλεγχος των εισαγωγών και  εξαγωγών μαζί 
με την έλλειψη ρευστότητας ήταν η «χαριστική  βολή»  για την 
ελληνική επιχείρηση και κατ’ επέκταση για τις επιχειρήσεις του 
Νομού μας.

Πολλοί επιχειρηματίες, μάλιστα, οι οποίοι βρίσκονταν στο 
στάδιο της επένδυσης ή  του δανεισμού ή γενικώς σε επιχειρη-
ματικό «άνοιγμα», δυστυχώς, σήμερα  βρίσκονται σε αδιέξοδο. 
Με τα μέτρα που εφαρμόζονται, είτε αυτά λαμβάνονται από την 
εκάστοτε κυβέρνηση είτε αυτά προτείνονται από τους δανει-
στές, δεν  φαίνεται πουθενά ότι υπάρχει φως στο τούνελ. Τα μέ-

τρα που αποσκοπούν μόνο σε  είσπραξη φόρων, είναι μέτρα κα-
θαρά υφεσιακά, μέτρα που οδηγούν σε  φοροαποφυγή, μέτρα 
που είναι ενάντια στην ανταγωνιστικότητα, στην ανάπτυξη  και 
σαφώς στην  προσέλκυση επενδύσεων. Είμαι βέβαιος, αφενός 
ότι θα υπάρξει  επανασχεδιασμός των μέτρων αυτών και από 
τις δύο πλευρές, αφετέρου ότι η  επιχειρηματικότητα, και δη η 
ελληνική, θα βρει τον δρόμο της εξόδου από το  τούνελ όπως, 
άλλωστε, το έχει αποδείξει κατά τη διάρκεια των ετών. Να σας 
αναφέρω ένα παράδειγμα στο οποίο στηρίζω τα παραπάνω: στο 
νομό μας, κατά τη διάρκεια του πρώτου εννιαμήνου του 2015, 
το ισοζύγιο ενάρξεων και  διαγραφών καταγράφεται θετικό με 
258 εγγραφές και 80 διαγραφές.   

Το Επιμελητήριο Αργολίδας με μία σειρά παρεμβάσεων τόσο 
σε τοπικό επίπεδο  (συναντήσεις με Βουλευτές του Νομού και με 
κλιμάκια κομμάτων), όσο και σε  κεντρικό επίπεδο ( έγγραφα σε 
Υπουργεία, ομιλία Προέδρου Επιμελητηρίου  Αργολίδας στη Γε-
νική Συνέλευση της Κεντρικής Ένωσης Επιμελητηρίων με καλε-
σμένο τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάρδα κλπ. ) έχει προτείνει 
μια σειρά  μέτρων που πραγματικά θα δώσουν λύσεις σε πολλά 
προβλήματα που  αντιμετωπίζουν οι ΜμΕ και θα συμβάλλουν 
στην έξοδο από την κρίση .

-Το Επιμελητήριο Αργολίδας έχει στρέψει το βλέμμα του 
στην εκπαίδευση και επιμόρφωση των επιχειρηματιών και 
των εργαζομένων υλοποιώντας μια σειρά από εκπαιδευτικά 

 «Να ενώσουμε 
τις δυνάμεις μας 
στο πλαίσιο ενός 

κοινού  
προγράμματος, 

με μόνη 
προϋπόθεση τη 

ρήξη με το 
παρελθόν, με τους 
κομματάνθρωπους  
και με ό,τι σαθρό 

υπάρχει γύρω  
μας».

Ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου Αργολίδας, 

Φώτης ∆αµούλος, 
σε µια συνέντευξη εφ’ όλης της ύλης

Θέσε ι ς  -  απόψε ι ς  •
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προγράμματα. Ποιοι οι στόχοι αλλά και 
τα οφέλη των συγκεκριμένων δράσεων;

Δεν θεωρώ δόκιμη την έκφραση «έχει 
στρέψει», διότι υποχρέωση του Επιμελη-
τηρίου είναι και η εκπαίδευση και η επι-
μόρφωση των μελών του. Εμείς, λοιπόν, ως 
νέα Διοίκηση απλώς ενεργοποιήσαμε τον 
ρόλο αυτό του  Επιμελητηρίου - έναν ρόλο 
που δυστυχώς βρισκόταν σε αδράνεια εδώ 
και αρκετά  χρόνια- διότι πιστεύουμε ότι η 
εκπαίδευση και η ενημέρωση είναι τα βα-
σικά  συστατικά μιας επιτυχημένης επιχεί-
ρησης. Επάνω σ’ αυτό το μοντέλο, λοιπόν, 
αποφασίσαμε να δουλέψουμε και να μετα-
τρέψουμε το Επιμελητήριο Αργολίδας σε 
ένα σύγχρονο κέντρο δια βίου μάθησης. 
Τα αποτελέσματα, επιτρέψτε μου να πω,  
είναι πέραν του δέοντος ικανοποιητικά και 
η ανταπόκριση των μελών έχει  ξεπεράσει 
κάθε  προσδοκία. Έως σήμερα, μέσα σε δι-
άστημα  δύο χρόνων περίπου,  έχουν υλο-
ποιηθεί από το Επιμελητήριο 35 σεμινάρια 
Εξωστρέφειας, ΕΦΕΤ, Τεχνικών Ασφαλείας, 
2ης Ευκαιρίας και έχουν εκπαιδευτεί 1.000  
άτομα. Τα δε χρήματα που  έχουν έρθει 
στην Αργολίδα - για πρώτη φορά θα ήθελα 
να τονίσω - και  έχουν  μοιραστεί σε εκπαι-
δευόμενους, εκπαιδευτές και  συνεργαζό-
μενες επιχειρήσεις  ανέρχονται στο ποσό 
των 500.000,00 ευρώ περίπου. Ένα ποσό 
τεράστιο για τα δεδομένα του Επιμελητη-
ρίου και του νομού σε περίοδο  ύφεσης.                                                                                                                    
Στο σημείο αυτό, θα ήθελα να  αναφερ-
θώ και στο μεγάλο έργο που επιτελεί 
το  Επιμελητήριο Αργολίδας και δεν εί-
ναι άλλο από την υλοποίηση των ευρω-
παϊκών  προγραμμάτων. Στο διάστημα 
της θητείας  μας έχουν ενταχθεί στα ευ-
ρωπαϊκά  προγράμματα ΕΣΠΑ 229 επι-
χειρήσεις συνολικού προϋπολογισμού 
27.000.000,00  ευρώ, εκ των οποίων τα 
13.500.000,00 αφορούν χρηματοδότηση .                                                                                               
Αθροιστικά, λοιπόν, τα ποσά που έχει φέ-
ρει το Επιμελητήριο Αργολίδας στο νομό  
ανέρχονται στο ποσό των 14.000.000,00 
ευρώ. Όπως καταλαβαίνετε, οι όποιοι στό-
χοι έχουν επιτευχθεί και σαφώς τα οφέλη 
από  τις συγκεκριμένες δράσεις είναι πολ-
λαπλά για τα μέλη μας αλλά και για το  Επι-
μελητήριο.

- Κάνοντας έναν απολογισμό της θητεί-
ας της νυν Διοίκησης του Επιμελητηρίου 
έως σήμερα, πιστεύετε ότι κατακτήθη-
καν οι στόχοι που είχατε θέσει, ή εξωτε-
ρικοί και απρόβλεπτοι παράγοντες δεν 
επέτρεψαν την υλοποίηση των φιλοδο-
ξιών σας;

Σίγουρα ο απολογισμός, παρόλο που δεν 
έχει τελειώσει ακόμη η θητεία μας, είναι  
θετικός. Οι στόχοι, στο μέτρο του δυνατού, 
επιτεύχθηκαν και σαφέστατα τα  αποτελέ-
σματα είναι πέραν του δέοντος ικανοποιη-

τικά, εάν λάβουμε υπόψη μας,  όλους αυ-
τούς τους αστάθμητους παράγοντες που 
αντιμετωπίσαμε και που σαφώς  δεν είχα-
με λάβει υπόψη μας όταν ξεκινούσαμε. Εν-
δεικτικά στη θητεία μας αντιμετωπίσαμε : 

1.  Κούρεμα αποθεματικών κατά 75% με 
το PSI  με άμεσο τον κίνδυνο του  κλεισίμα-
τος του Επιμελητηρίου.

2. Άρση υποχρεωτικότητας συνδρομής 
Επιμελητηρίου. Ένα θέμα που μας δημι-
ούργησε τεράστια οικονομικά προβλή-
ματα έως τις 31/12/2014 και το οποίο, 
ευτυχώς,  τακτοποιήθηκε το θέμα με την 
κατάργηση της άρσης .

 3. Τέσσερις εκλογικές αναμετρήσεις 
με συνεχείς αλλαγές πρωθυπουργών και   
υπουργών με τις γνωστές συνέπειες.

4. Δύο αποχωρήσεις έμπειρων υπαλλή-
λων του Επιμελητηρίου. Εμείς, ωστόσο, 
αντισταθήκαμε και με σωστές και συγκρο-
τημένες κινήσεις, που δεν  θα ήθελα να 
αναφέρω σήμερα, άλλωστε θα έχουμε το 
χρόνο να κάνουμε δημόσια  τον απολογι-
σμό μας όλοι οι εμπλεκόμενοι στα Επιμε-
λητηριακά δρώμενα όλα αυτά  τα χρόνια 
και να κριθούμε από τα μέλη μας, δηλώ-
νουμε σήμερα υπεύθυνα ότι  εξασφαλί-
σαμε τη βιωσιμότητα του Επιμελητηρίου 
για πολλά χρόνια. Αξίζει να αναφερθεί ότι, 
κατά τη διάρκεια της θητείας μας, 10 Επι-
μελητήρια κήρυξαν στάση  πληρωμών και 
αλλά 20 με  25 Επιμελητήρια είτε αναγκά-
στηκαν να προεξοφλήσουν  το ομόλογα 
τους, είτε έχουν ρευστότητα μόνο για την 
κάλυψη των τρεχόντων  εξόδων τους.

  -Από τότε που αναλάβατε τη διοίκηση 
το Επιμελητήριο ήταν συνεπές στις υπο-
χρεώσεις του απέναντι στα μέλη του; Λει-
τούργησε υποστηρικτικά, υποβοηθητικά 
και ανταποδοτικά προς αυτά; Με άλλα 
λόγια εκπλήρωσε τον ρόλο για τον οποίο 
υφίσταται ως δομή;

Το Επιμελητήριο είναι ο θεσμοθετημέ-
νος Σύμβουλος της Πολιτείας σε θέματα  
επιχειρηματικότητας και ανάπτυξης και 
ταυτόχρονα ο Σύμβουλος των  Μικρομε-
σαίων Επιχειρήσεων. Σκοπός του Επιμελη-
τηρίου είναι η ενασχόληση του  με θέματα 
ανάπτυξης, επιχειρηματικότητας, εκπαί-
δευσης και ενημέρωσης των  μελών του. 
Εμείς από την πρώτη μέρα ανάληψης των 
καθηκόντων μας ως Διοίκηση του Επιμε-
λητηρίου - και αυτό θα ήθελα να το τονίσω 
γιατί η επιτυχία μας είναι κοινή προσπά-
θεια της Διοίκησης και όχι μόνο του Προ-
έδρου - προσπαθήσαμε να είμαστε κοντά 
στους επιχειρηματίες του νομού μας, να 
αφουγκραζόμαστε τα προβλήματά τους 
και να προσπαθούμε να βοηθούμε για την 
επίλυσή τους. Ταυτόχρονα, προσπαθή-
σαμε να ανοίξουμε τις πόρτες του Επιμε-

λητηρίου σε όλα τα  μέλη μας, ώστε όλοι 
να έχουν πρόσβαση στην ενημέρωση. 
Ενεργοποιήσαμε την  Αναπτυξιακή Εται-
ρεία του Επιμελητηρίου και τη στελέχωσή 
της με άξιο προσωπικό με    εξαιρετικά 
αποτελέσματα (όπως σεμινάρια, ημερί-
δες, εξωστρέφεια, μεταπτυχιακό, διαρκής 
ενημέρωση προγραμμάτων κλπ) αλλά το 
κυριότερο με συνεχή παρουσία  μέλους 
της Διοίκησης, ώστε να νοιώθει ο επιχει-
ρηματίας ότι υπάρχει καθημερινά ο  συν-
δετικός κρίκος Διοίκησης και  Υπηρεσίας.                                                                                                                       
Τέλος, κληθήκαμε να υλοποιήσουμε το 
Γενικό Εμπορικό Μητρώο (Γ.Ε.ΜΗ), το  πο-
λυεργαλείο των Επιμελητηρίων  και  του  
επιχειρηματία, με σκοπό την πάταξη  της 
γραφειοκρατίας. Θεωρούμε, λοιπόν, ότι 
σαφέστατα το Επιμελητήριο εκπλήρωσε 
τους στόχους του. Όμως, οι προσπάθειες 
δεν σταματούν εδώ. Περιθώρια βελτίωσης 
υπάρχουν πάντα  και εμείς θα συνεχίσου-
με να εργαζόμαστε αφιλοκερδώς για ένα 
Επιμελητήριο  ΣΥΓΧΡΟΝΟ - ΑΝΟΙΚΤΟ - ΟΙ-
ΚΕΙΟ και  ΕΥΕΛΙΚΤΟ.

-Ολοκληρώνοντας, ενόψει των επερχό-
μενων εκλογών στο Επιμελητήριο ποιο  
είναι  το  μήνυμά  σας  για  τους  εν δυ-
νάμει  συνυποψηφίους  σας, που  τυχόν  
προκύψουν,  στη διεκδίκηση της  προε-
δρίας  του Επιμελητηρίου;

Οι επιμελητηριακές εκλογές έχουν παρα-
ταθεί ενόψει της τροποποίησης της  επιμε-
λητηριακής νομοθεσίας. Επομένως, είναι 
πρόωρο να μιλάμε για υποψηφιότητες. 
Θα ήθελα, λοιπόν, να  αναφερθώ γενικά 
στην αντίληψη για τον  τρόπο Διοίκησης 
του Επιμελητηρίου. Το Επιμελητήριο δεν 
διοικείται με γενικότητες και αοριστο-
λογίες, πολύ περισσότερο όταν πίσω απ’ 
αυτές κρύβονται πολιτικές  σκοπιμότητες 
και προσωπικές φιλοδοξίες και επιδιώξεις. 
Για τη διοίκηση του Επιμελητηρίου, πέραν 
των γνώσεων και  ικανοτήτων, χρειάζε-
ται να υπάρχει ΧΡΟΝΟΣ, ΔΙΑΘΕΣΗ, ΑΝΙ-
ΔΙΟΤΕΛΕΙΑ και πάνω  απ’ όλα ΟΡΑΜΑ !!!                                                                                                                                
Ειδικότερα, σήμερα στους δύσκολους 
καιρούς που διανύουμε απαιτούνται ευ-
ρύτερες συναινέσεις, συνεννοήσεις και 
συνεργασίες σε όλα τα επίπεδα. Ως  Διοί-
κηση του Επιμελητηρίου, έχοντας ήδη κά-
νει πράξη κάτι τέτοιο, θα καλέσουμε όλους 
όσοι έχουν την ίδια αγωνία για τον επιμε-
λητηριακό θεσμό και για τα προβλήματα 
του επιχειρηματικού κόσμου της  Αργολί-
δας, κόντρα στις όποιες  φωνές λαϊκισμού, 
να ενώσουμε τις δυνάμεις μας στο πλαί-
σιο ενός κοινού  προγράμματος, με μόνη 
προϋπόθεση τη ρήξη με το παρελθόν, με 
τους κομματάνθρωπους και με ό,τι σαθρό 
υπάρχει γύρω  μας. 

•  Θέσε ι ς  -  απόψε ι ς
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Δράσε ι ς  -  ε κδηλώσε ι ς  -  υπηρεσ ί ες  •

Σημαντικές είναι οι προτάσεις που 
προέκυψαν κατά την διάρκεια της 
σύσκεψης που πραγματοποίησε το 
Επιμελητήριο Αργολίδας το Σάββατο 
7 Νοεμβρίου 2015 με θέμα: «Το πρό-
βλημα της συγκομιδής των αγροτικών 
προϊόντων-εργόσημο».

Στην εκδήλωση, που έλαβε χώρα 
στην αίθουσα διαλέξεων του Επιμε-
λητηρίου, παραβρέθηκαν οι βουλευ-
τές του Νομού κ. Γιάννης Γκιόλας, κ. 
Γιάννης Ανδριανός, κ. Γιάννης Μανιάτης, ο Αντιπεριφερειάρχης κ. 
Αναστάσιος Χειβιδόπουλος, ο υποδιοικητής του ΟΓΑ κ. Νικόλαος 
Βιταντζάκης, ο Διευθυντής ΟΓΑ κ. Τουρής, η Προϊσταμένη του ΣΕΠΕ 
κα. Κων/να Αναστασίου, ο Πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου Άργους 
κ. Φώτης Κολεβέντης, ο Διευθυντής του ΙΚΑ Άργους κ. Αθανάσιος 
Δρούζας, ο Προϊστάμενος του ΙΚΑ Άργους κ. Δημήτριος Κορολής, ο 
Αστυνομικός Διευθυντής Αργολίδας κ. Γεώργιος Μαρουδάς, εξαγω-
γείς, Πρόεδροι ομάδων παραγωγών, λογιστές κλπ.

Ο Πρόεδρος του Επιμελητηρίου κ. Φώτιος Δαμούλος, αφού ευχαρί-
στησε τους παρευρισκόμενους  που ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμά 
του, επεσήμανε την ανάγκη επίλυσης του μείζονος θέματος της συ-
γκομιδής των αγροτικών προϊόντων-εργόσημο που απασχολεί τους 
αγρότες και τις εξαγωγικές επιχειρήσεις της Αργολίδας.

Οι προτάσεις που προέκυψαν από την σχετική συνάντηση, τις 
οποίες το Επιμελητήριο Αργολίδας σε συνεργασία με του Βουλευ-
τές του νομού θα προωθήσουν τις συγκεκριμένες προτάσεις στο 
Υπουργείο και στις αρμόδιες υπηρεσίες, είναι:

1. Τα φυσικά και νομικά πρόσωπα 
ανεξαρτήτου νομικής μορφής που θα 
έχουν ως δραστηριότητα τις «Υπηρεσί-
ες περισυλλογής και συγκομιδής αγρο-
τικών προϊόντων» και απασχολούν 
εργαζόμενους στην δραστηριότητα 
αυτή θα πρέπει να ασφαλίζονται απο-
κλειστικά με εργόσημο ΟΓΑ.

2. Aπλοποίηση της τροποποίησης 
του ωραρίου των εργαζομένων (ερ-
γατών) στα συσκευαστήρια λόγω της 

ιδιαιτερότητας του τρόπου λειτουργίας τους (καιρικές συνθήκες) με 
μια απλή γνωστοποίηση στην αρμόδια Υπηρεσία ΣΕΠΕ.

3. Άμεση έκδοση της άδειας εργασίας των Ευρωπαίων πολιτών.

4.  Άμεση έκδοση ΑΦΜ και ΑΜΚΑ και από άλλες υπηρεσίες εκτός 
ΔΟΥ (όπως ΚΕΠ) χωρίς την υποχρεωτική δήλωση του τόπου διαμο-
νής.

5. Κανονική εφαρμογή και γνωστοποίηση σε όλες τις αρμόδιες 
υπηρεσίες (ΟΓΑ, ΙΚΑ, ΣΕΠΕ) της παραγράφου 3 του άρθρου 7 του Ν. 
4015/2011 όπου δίνεται η δυνατότητα σε μέλη του Συνεταιρισμού να 
προσφέρουν εθελοντικά οποιαδήποτε  εργασία προς τον συνεται-
ρισμό για τις ανάγκες του χωρίς αυτή να παρέχεται στο πλαίσιο της 
εξαρτημένης εργασίας.

6. Οι αγρότες εν μέσω όλων των νέων μέτρων στα οποία θα πρέπει 
να συμμορφωθούν έχουν να αντιμετωπίσουν και τις συνεχείς κλοπές 
στην περιουσία τους και θα πρέπει να δοθεί άμεσα μία λύση για το 
θέμα αυτό.

Στο επίκεντρο του Επιμελητηρίου
το πρόβληµα της συγκοµιδής των αγροτικών
προϊόντων-εργόσηµο

Αναζητάς εργασία ή προσωπικό; Κάνε κλικ στο www.ebear.gr
Αξιοποίησε τη «Ψηφιακή Απασχόληση»

Χρησιµοποίησε το σύγχρονο διαδικτυακό εργαλείο που σου παρέχει το Επιµελητήριο Αργολίδας
Σέρφαρε στην ιστοσελίδα του Επιµελητηρίου Αργολίδας και επέλεξε το σύνδεσµο «Ψηφιακή Απασχόληση».
Με την «Ψηφιακή Απασχόληση δίνεται η δυνατότητα:
• Στις επιχειρήσεις να καταχωρήσουν αγγελίες αναζήτησης προσωπικού
• Στους υποψήφιους εργαζόµενους α) να καταχωρήσουν το βιογραφικό του β) να δουν τις αγγελίες θέσεων εργασίας που αντιστοιχούν 
στις προτιµήσεις τους
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ΝΙΚΟΣ Σ. ΜΟΥΚΟΥΝΙ∆ΗΣ
Καποδιστρίου 3, Άργος, 21200

 τηλ.: 27510 21190
e-mail: fotoexelixi@gmail.com
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Στις εργασίες του μεγαλύτερου Οικο-
νομικού Φόρουμ των Ευρωεπιμελητη-
ρίων που διεξήχθη στο Λουξεμβούρ-
γο στις 15 και 16 Οκτωβρίου του 2015 
συμμετείχε ο Πρόεδρος του Επιμελη-
τηρίου Αργολίδας κ. Φώτης Δαμούλος. 
Στο πλαίσιο αυτό παρακολούθησε και 
τη Γενική Συνέλευση του Ευρωεπιμελη-
τηρίου.

Ο κ. Δαμούλος  συμμετείχε στις συ-
νεδρίες που πραγματοποιήθηκαν στο 
πλαίσιο του Φόρουμ και αφορούσαν 
στο μέλλον του Επιμελητηριακού Θε-
σμού και είχε την ευκαιρία να παρα-
κολουθήσει ενδιαφέροντα Θεματικά 
Εργαστήρια, στα οποία ειδικοί από όλο 
τον κόσμο ανέπτυξαν τις νέες πρακτι-
κές που ήδη εφαρμόζονται στην Πα-
γκόσμια Πλατφόρμα των Επιμελητηρί-
ων.

Ανάμεσα στα θέματα που συζητή-
θηκαν ήταν οι καινοτόμες δράσεις και 

υπηρεσίες των Επιμελητηρίων, το μέλ-
λον του επιχειρείν, η αναμόρφωση του 
επιχειρηματικού τους μοντέλου, οι νέες 
δεξιότητες διαχείρισης και η χρηματο-
δότηση των Μικρομεσαίων επιχειρήσε-
ων κ.α. 

Τις εργασίες της πρώτης ημέρας του 
Οικονομικού Φόρουμ και την εναρκτή-
ρια συνεδρίαση άνοιξαν ο Αναπληρω-
τής Πρωθυπουργός του Λουξεμβούρ-
γου, Etienne Schneider, Ο Πρόεδρος 
του Εμπορικού Επιμελητηρίου του 
Λουξεμβούργου, Michel Wurth και ο 
Πρόεδρος των Ευρωεπιμελητηρίων, 
Richard Weber ενώ κεντρικός ομιλητής 
ήταν ο Ιδρυτής και Πρόεδρος του Ιδρύ-
ματος Οικονομικών Τάσεων, Jeremy 
Rifkin, ο οποίος ανέπτυξε το θέμα : 
«Κοινωνικό-Οικονομικές τάσεις για τα 
Επιμελητήρια του 21ου αιώνα».  

Ο κ. Jeremy Rifkin, αναφέρθηκε μετα-
ξύ άλλων, στο όραμα των επιχειρήσεων 

του μέλλοντος χωρίς να παραβλέπει τα 
προβλήματα του παρόντος. Επεσήμανε 
το μεγάλο πρόβλημα με την επιτάχυν-
ση της κλιματικής αλλαγής και την ανά-
γκη  αποκατάστασης της βιοποικιλότη-
τας για την οποία χρειάζονται 10 χρόνια 
ενώ αναφέρθηκε και στην δημιουργία 
ενός νέου οδικού χάρτη αντιμετώπισης 
της κρίσης και στην πορεία προς την 
τρίτη βιομηχανική επανάσταση που 
στηρίζεται στις νέες τεχνολογίες και 
στην ορθολογική χρήση των ενεργεια-
κών πόρων.  

Ενδιαφέρουσα ήταν και η πρόταση 
που κατέθεσε ο Πρόεδρος της ΚΕΕΕ και 
Πρόεδρος του Εμπορικού και Βιομηχα-
νικού Επιμελητηρίου Αθηνών (ΕΒΕΑ), 
Κωνσταντίνος Μίχαλος αναφορικά με 
το θέμα της άρσης των capital controls 
αμέσως μετά την ανακεφαλαιοποίηση 
των τραπεζών. Ειδικότερα, ο κ. Μίχαλος 
έθεσε στον Υπουργό Οικονομικών του 

Το Επιµελητήριο Αργολίδας έδωσε το παρόν στο Οικονοµικό Φόρουµ των Ευρωεπιµελητηρίων

Τα Επιμελητήρια 
προχωρούν μπροστά!

Στην αναμνηστική φώτο βλέπετε τον  Πρόεδρο του Επιμελητηρίου Αργολίδας, κ. Φώτη Δαμούλο μαζί με τον Πρόεδρο 
των Ευρωεπιμελητηρίων κ. Βέμπερ, τον Γενικό Γραμματέα κ. Αμπρουτζίνι, τον Πρόεδρο της ΚΕΕΕ κ. Μίχαλο και Προέ-
δρους των Επιµελητηρίων.
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ΠΡΟΒΛΗΘΕΙΤΕ
ΣΤΟ ΠΕΡΙΟΔΙΚΟ ΜΑΣ

7.000 μέλη του
επιμελητηρίου

    βλέπουν τη
διαφήμισή σας

Τιµές καταχωρήσεων:
ΟΛΟΣΕΛΙΔΗ 180€ • ΜΙΣΗ ΣΕΛΙΔΑ 120€ • 1/4 ΣΕΛΙΔΑΣ 80€
(στις τιµές δεν συµπεριλαµβάνεται ο Φ.Π.Α. 23%)

Λουξεμβούργου και Πρόεδρο του Συμβουλίου Οικονομικών και 
Δημοσιονομικών Υποθέσεων (Eco�n), Pierre Gramegna το ζήτη-
μα της αλλαγής του μείγματος οικονομικής πολιτικής, κυρίως σε 
ό,τι αφορά τη φορολογία των επιχειρήσεων αλλά και των φυσι-
κών προσώπων. 

Το Οικονομικό Φόρουμ ολοκληρώθηκε το πρωί της Παρασκευ-
ής (16/10) με τη Γενική Συνέλευση των Ευρωεπιμελητηρίων και 
με Ειδικές Θεματικές Συνεδρίες.

Αναλυτικότερα, κατά την διάρκεια του φόρουμ εξετάστηκαν 
οι τρεις παρακάτω ενότητες:

1. Το νέο Επιμελητηριακό Επιχειρηματικό Μοντέλο
Τα Επιμελητήρια πρέπει να είναι σε συνεχή διάλογο με τα μέλη 

τους, τα οποία γνωρίζουν καλύτερα τις ανάγκες τους, ώστε να 
προσαρμόζουν τις εσωτερικές τους δομές και να αντιμετωπίζουν 
συγκεκριμένες προκλήσεις, καθώς επίσης και τις μεταβαλλόμε-
νες συνθήκες της αγοράς. Να διατηρήσουν και να βελτιώσουν 
τις υπηρεσίες τους και να αξιοποιήσουν ακόμα περισσότερο τον 
θεσμικό τους ρόλο με τα μέλη τους και τις ομάδες πίεσης. Τα Επι-
μελητήρια πρέπει να ενθαρρύνουν την καινοτομία, να προτρέ-
πουν τα μέλη τους σε συνεργατικά δίκτυα (cluster) και να γίνουν 
οι διαμεσολαβητές με τους αρμόδιους φορείς.

2. Καινοτόμα Επιμελητηριακά Προϊόντα και Υπηρεσίες
Η συλλογή πληροφοριών και η συνέργεια μεταξύ των Ευρωε-

πιμελητηρίων, όσον αφορά στις βέλτιστες πρακτικές, καινοτόμα 
προϊόντα και υπηρεσίες είναι απολύτως απαραίτητη. Η δημιουρ-
γία μιας πλατφόρμας/Ακαδημίας πληροφοριών είναι χρήσιμη 
για την ανταλλαγή εμπειριών στη δημιουργία και ανάπτυξη νέων 
προϊόντων και υπηρεσιών, χρησιμοποιώντας τις καινούριες τε-
χνολογίες πληροφορίας και επικοινωνίας.

3. Νέες Δεξιότητες Διαχείρισης Επιμελητηρίων
Οι υπηρεσίες που προσφέρουν τα Επιμελητήρια στα μέλη τους, 

βασίζονται σε μεγάλο βαθμό στις ικανότητες και δεξιότητες του 
προσωπικού τους. Η προσαρμοστικότητα και  διαχειριστική τους 
ικανότητα παίζουν σημαντικό ρόλο στην εξυπηρέτηση της επι-
χειρηματικής ικανότητας. Η Διοίκηση πρέπει να ενθαρρύνει το 
προσωπικό να υποβάλλει καινούριες ιδέες, χωρίς το φόβο της 
αποτυχίας, να οργανώνει τις ιδέες, να θέτει στόχους και να δημι-
ουργεί κλίμα συνεργασίας και συναδελφικότητας. Η ανάγκη για 
διαρκή εκπαίδευση του προσωπικού, ώστε να αντιμετωπίσουν 
τις καινούριες προκλήσεις και ανάγκες των επιχειρήσεων, είναι 
πολύ σημαντική.
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Εντός των προσεχών ημερών θα προ-
κηρυχθεί ο διαγωνισμός για την ανάδειξη 
του Ενδιάμεσου Φορέα διαχείρισης τεσ-
σάρων προσκλήσεων που έχουν ήδη προ-
δημοσιευτεί, αλλά και για όλες τις δράσεις 
επιχειρηματικότητας του «Επιχειρησιακού 
Προγράμματος Ανταγωνιστικότητα - Επι-
χειρηματικότητα – Καινοτομία» (ΕΠΑνΕΚ) 
του ΕΣΠΑ 2014-2020.

Ειδικότερα, όπως ανακοινώθηκε, στο 
σχετικό δελτίο τύπου που εξέδωσε το 
Υπουργείο Οικονομίας, Ανάπτυξης και 
Τουρισμού «μετά από εντατικές προσπά-
θειες κατάφερε να ολοκληρώσει εγκαίρως 
όλες τις απαραίτητες διαδικασίες ώστε 
η Ελλάδα να είναι πλέον η μοναδική χώ-
ρα-μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ), 
ανάμεσα στα 28 κράτη-μέλη, η οποία έχει 
ολοκληρώσει το Σύστημα Διαχείρισης & 
Ελέγχου για το σύνολο των προγραμμά-
των του ΕΣΠΑ 2014-2020. 

Η έγκριση του Συστήματος Διαχείρισης 
& Ελέγχου, με την διατύπωση θετικής γνώ-
μης από την Επιτροπή Δημοσιονομικού 
Ελέγχου του Υπουργείου Οικονομικών 
και την υποβολή του στις υπηρεσίες της 
ΕΕ, ανοίγει τη δυνατότητα στην Ελλάδα να 
υποβάλει αιτήματα πληρωμής προς την 
ΕΕ από τα Επιχειρησιακά Προγράμματα 
του νέου ΕΣΠΑ εντός του 2015 και κατά 
συνέπεια να εισρεύσουν πρόσθετοι ευρω-
παϊκοί πόροι στη χώρα.

Παράλληλα, εντός των προσεχών ημε-
ρών θα πραγματοποιηθεί, από το Υπουρ-

γείο Οικονομίας, Ανάπτυξης και Τουρι-
σμού, η προκήρυξη του διαγωνισμού για 
την ανάδειξη του Ενδιάμεσου Φορέα (ΕΦ) 
διαχείρισης των τεσσάρων προσκλήσεων 
που έχουν ήδη προδημοσιευτεί, αλλά και 
για όλες τις δράσεις επιχειρηματικότη-
τας του «Επιχειρησιακού Προγράμματος 
Ανταγωνιστικότητα - Επιχειρηματικότητα 
– Καινοτομία» (ΕΠΑνΕΚ) του ΕΣΠΑ 2014-
2020. Η προκήρυξη αυτών των τεσσάρων 
δράσεων επιχειρηματικότητας δεν εξαρ-
τάται από την προηγούμενη επιλογή του 
ΕΦ, αφού η προκήρυξη των προσκλήσεων 
μπορεί να γίνει παράλληλα με τη διαδικα-
σία επιλογής του ΕΦ.

Υπό αυτό το πρίσμα ολοκληρώνεται η 
ουσιαστική ενεργοποίηση του νέου ΕΣΠΑ, 
που θέτει ως πρώτη προτεραιότητα την 
ενίσχυση της απασχόλησης με σκοπό την 
τόνωση συνολικά των αναπτυξιακών προ-
οπτικών της χώρας».

Για πρώτη φορά κυβέρνηση 
και πολιτικοί αρχηγοί έθεσαν 
αποκλειστικά στο επίκεντρο των 
τοποθετήσεων τους τα θέματα 
των μικρομεσαίων επιχειρήσεων. 
Αυτό συνέβη, όπως επισημαίνε-
ται στο σχετικό δελτίο τύπου της 
ΓΣΕΒΕΕ, στην έναρξη των εργασι-
ών της Πρώτης συνάντησης των 
Αθηνών για τις Ευρωπαϊκές μι-
κρομεσαίες επιχειρήσεις, όπου ο 
Αν. Υπουργός Οικονομικών, κ. Τρ. 
Αλεξιάδης, ο Πρόεδρος της ΝΔ, 
κ. Ι. Πλακιωτάκης, η Επικεφαλής 
της Δημοκρατικής Συμπαράταξης ΠΑ-
ΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ και Πρόεδρος τους ΠΑΣΟΚ, 
κα Φ. Γεννηματά και ο Επικεφαλής του 
Ποταμιού, κ. Στ. Θεοδωράκης ανέπτυξαν 
τις θέσεις τους για τις μικρομεσαίες επι-
χειρήσεις και το ρόλο τους στο ξεπέρα-
σμα της ελληνικής οικονομικής κρίσης.

Στην δεύτερη ημέρα της συνεδρίασης 
μίλησαν στελέχη της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής, Υπουργοί της Κυβέρνησης, μέλη 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, στελέχη 
των Ευρωπαϊκών οργανώσεων για τις 
μικρομεσαίες επιχειρήσεις, των ερευ-
νητικών ινστιτούτων για τις ΜμΕ, της 
ηγεσίας της UEAPME (Ευρωπαϊκή Συνο-
μοσπονδία Βιοτεχνικών, Μικρών και Με-
σαίων Επιχειρήσεων) καθώς επίσης των 
Ευρωπαϊκών και Ελληνικών Τραπεζικών 
Ιδρυμάτων.

Αξίζει να σημειωθεί η τοποθέτηση του 
Προέδρου της ΓΣΕΒΕΕ, Κ. Γ. Καββαθά, ο 

οποίος μεταξύ άλλων, τόνισε ότι «Έχει 
γίνει πλέον πασίδηλο, ότι η ανάπτυξη 
μικρο-χρηματοδοτικών εργαλείων, προ-
σαρμοσμένων στις ανάγκες των ΜμΕ 
αποτελεί αδήριτη ανάγκη. Μάλιστα, η θε-
σμοθέτηση και κυρίως η λειτουργία ενός 
χρηματοδοτικού φορέα που θα συγκε-
ντρώνει όλα αυτά τα μικρο-χρηματοδο-
τικά εργαλεία και θα είναι ανεξάρτητος 
από τις τέσσερις συστημικές τράπεζες, 
είναι ζήτημα άμεσης προτεραιότητας».

Από την πλευρά της κυβέρνησης ο 
Υπουργός Οικονομίας, Ανάπτυξης και 
Τουρισμού, κ. Γ. Σταθάκης, αναφερόμε-

νος στην ανάπτυξη επεσήμανε 
ότι «Το νέο αναπτυξιακό σχέδιο 
για τη χώρα, που προβλέπεται να 
είναι έτοιμο το Μάρτιο του 2016, 
λαμβάνει υπόψη τα προβλήμα-
τα της ελληνικής οικονομίας και 
προωθεί ένα μοντέλο ανάπτυξης 
βασισμένο στην εξωστρέφεια, 
στους κλάδους με υψηλή προστι-
θέμενη αξία και στο μορφωμένο 
ανθρώπινο δυναμικό της χώρας». 
Επίσης, ανέφερε ότι « Η κυβέρνη-
ση αναζητά όλα εκείνα τα χρημα-
τοδοτικά εργαλεία που θα μπο-

ρούσαν να αξιοποιηθούν, προκειμένου 
οι μικρομεσαίες επιχειρήσεις να αποκτή-
σουν πρόσβαση σε σταθερή και χαμη-
λού κόστους χρηματοδότηση. Τρεις είναι 
οι κατηγορίες των εργαλείων αυτών: η 
πρώτη κατηγορία αφορά υφιστάμενα 
εργαλεία τα οποία όμως δεν έχουν αξιο-
ποιηθεί, η δεύτερη τα νέα προγράμματα 
όπως το πακέτο Γιούνκερ, η αξιοποίηση 
του οποίου προϋποθέτει τη δημιουργία 
ενός ενδιάμεσου φορέα ανάμεσα στην 
πληθώρα των επιχειρήσεων και την Ευ-
ρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και η τρί-
τη αφορά παραδοσιακά εργαλεία όπως 
το ΕΣΠΑ της επόμενης προγραμματικής 
περιόδου, το οποίο προβλέπει μεγάλο 
μερίδιο πόρων, περίπου το 1/3, για τη μι-
κρομεσαία επιχειρηματικότητα, τις νέες 
τεχνολογίες, τους νέους επιχειρηματίες 
κλπ ενώ έχει και εργαλεία για τις πολύ 
μικρές επιχειρήσεις και για όσες ξεκινούν 
τώρα».

Σε τροχιά ενεργοποίησης το ΕΣΠΑ 2014-2020

Οι Μικρομεσαίες Επι-
χειρήσεις στο Επίκεντρο 

των Εργασιών στην 
πρώτη συνάντηση για 

τις Ευρωπαϊκές ΜμΕ
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Εγκρίθηκε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή το ελληνικό Επι-
χειρησιακό Πρόγραμμα Αλιείας και Θάλασσας (ΕΠΑλΘ) 2014 
– 2020, οι πόροι του οποίου θα ανέλθουν σε 388.777.914 €.

Σύμφωνα με σχετικό δελτίο τύπου από το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίμων «το ΕΠΑλΘ 2014 – 2020, απο-
τελεί έναν από τους σημαντικότερους μοχλούς ανάπτυξης 
για την χώρα μας, εξασφαλίζοντας για το διάστημα αυτό 
την βιώσιμη ανάπτυξη του τομέα της αλιείας με παράλληλη 
ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας, της προστασίας του πε-
ριβάλλοντος καθώς και της διατήρησης της κοινωνικής και 
οικονομικής συνοχής των παράκτιων και νησιωτικών περι-
οχών».

Το ΕΠΑλΘ 2014 – 2020 οικοδομείται γύρω από τις έξι βασι-

κές προτεραιότητες της Ένωσης για την ανάπτυξη της αλιεί-
ας. Συγκεκριμένα:

• τον τομέα της αλιείας: συμπράξεις μεταξύ αλιέων και επι-
στημόνων με γνώμονα την καινοτομία, επενδύσεις επί των 
αλιευτικών σκαφών, προστασία και αποκατάσταση της θα-
λάσσιας βιοποικιλότητας καθώς και επενδύσεις σε υποδομές 
όπως αλιευτικοί λιμένες, αλιευτικά καταφύγια, ιχθυόσκαλες 
και τόποι εκφόρτωσης, (186,2 εκατ. €),

• τον τομέα της υδατοκαλλιέργειας: ανάπτυξη νέων ή βελ-
τιωμένων προϊόντων, διαδικασιών και τεχνολογιών, μέτρα 
ίδρυσης και εκσυγχρονισμού παραγωγικών μονάδων με 
στόχο την τόνωση της ανταγωνιστικότητας του κλάδου και 
την δημιουργία νέων θέσεων εργασίας (89,7 εκατ. €),

• τον τομέα της μεταποίησης και εμπο-
ρίας προϊόντων αλιείας και υδατοκαλ-
λιέργειας: ίδρυση και εκσυγχρονισμός 
των τομεακών επιχειρήσεων, εκστρα-
τείες προώθησης και εξεύρεσης νέων 
αγορών καθώς και στήριξη σχεδίων 
παραγωγής και εμπορίας Ομάδων Πα-
ραγωγών (78,2 εκατ. €),

• την ανάπτυξη των αλιευτικών περιο-
χών:  εφαρμογή στρατηγικών τοπικής ανάπτυξης με πρωτο-
βουλία των τοπικών κοινοτήτων (54,1 εκατ. €),

• την ενίσχυση της εφαρμογής της Κοινής Αλιευτικής Πολι-
τικής (ΚΑλΠ): συλλογή αλιευτικών δεδομένων και υλοποίη-
ση του συστήματος ελέγχου, επιθεώρησης και επιβολής (92 
εκατ. €) και τέλος

• την ενίσχυση της εφαρμογής της Ολοκληρωμένης Θα-
λάσσιας Πολιτικής: λειτουργία του Κοινού Περιβάλλοντος 
Ανταλλαγής Πληροφοριών για την επιτήρηση του θαλάσσι-
ου τομέα της Ένωσης (6 εκατ. €)

Το ΥΠΑΑΤ θα ενημερώσει αναλυτικά τους ενδιαφερό-
μενους για τις δυνατότητες ενίσχυσης που προσφέρει το 
ΕΠΑλΘ στη νέα Προγραμματική Περίοδο .

Εγκρίθηκε από την Ε.Ε το 
ελληνικό Επιχειρησιακό Πρόγραμμα 

Αλιείας και Θάλασσας  2014 – 2020
Προβλέπει πόρους ύψους 388.777.914 € για την Αλιεία

Το Επιμελητήριο Αργολίδας ενημερώνει τα μέλη του ότι ο ταχυ-
δρομικός κώδικας του Άργους άλλαξε. Ειδικότερα, σύμφωνα με 
σχετική ανακοίνωση των Ελληνικών Ταχυδρομείων σε όλες τις 
οδούς της πόλης ισχύουν πλέον οι ταχυδρομικοί κώδικες 21231 
ή 21232. Εξαιρούνται η οδός Καρπετοπούλου από τον αριθµό 20 
και μετά, οι συνοικίες Χαλέπα και Συνοικισμός (στις οποίες δεν 
υπάρχει αρίθμηση) καθώς και τα τοπικά διαμερίσματα του Δήμου 
Άργους Μυκηνών, όπου εξακολουθεί να ισχύει ο ταχυδρομικός 

κώδικας 21200.
Τα ΕΛΤΑ έχουν ήδη γνω-
στοποιήσει το νέο ταχυ-
δρομικό κώδικα στους 
φορείς και έχουν αναρτή-
σει την ανάλυση των οδών 
της πόλης στην ιστοσελί-

δα τους στο διαδίκτυο www.elta.gr.
Οι ενδιαφερόµενοι µπορούν να ανατρέχουν στην σχετική ιστοσε-
λίδα και να αναζητούν την οδό της πόλης που τους ενδιαφέρει 
προκειμένου να ενημερώνονται για το ταχυδρομικό κώδικα που 
αντιστοιχεί στη συγκεκριµένη οδό.
Τέλος ενημερώνουμε όσους επιθυμούν να ανταλλάξουν αλληλο-
γραφία με το Επιμελητήριο Αργολίδας ότι ο ταχυδρομικός κώδι-
κας που ισχύει πλέον είναι 21231.

Ο 21231 και 21232
είναι οι νέοι Ταχυδρομικοί 

Κώδικες του Άργους
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Εκκρεμεί η δημοσίευση του ΦΕΚ 
για να ανοίξει ο δρόμος για τη παραγωγή 

προϊόντων οικοτεχνίας από αγρότες
Εν αναμονή της δημοσίευσης του ΦΕΚ με την οποία θα ανοίξει ο δρόμος για 

την παραγωγή και διάθεση προϊόντων οικοτεχνίας, βρίσκονται οι αγρότες, μο-
λονότι η σχετική Υπουργική απόφαση υπεγράφη στις 27 Αυγούστου από τον 
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης, κ. Βαγγέλη Αποστόλου.

Με την υπογραφείσα απόφαση δίνεται για πρώτη φορά η δυνατότητα μικρής 
κλίμακας μεταποίησης αγροτικών προϊόντων, αποκλειστικά ιδίας παραγωγής, 
μόνο από επαγγελματίες αγρότες όπως αυτοί ορίζονται και είναι εγγεγραμμέ-
νοι στο Μητρώο Αγροτών και Αγροτικών Εκμεταλλεύσεων, σύμφωνα με το ν. 
3874/2010, καθώς και τα μέλη της οικογένειάς τους.

Σε δήλωσή του ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης, κ. Βαγγέλης Αποστόλου 
είχε αναφέρει: «Επιδίωξή μας είναι να δοθεί η δυνατότητα σε μικρούς κυρίως πα-
ραγωγούς να διατηρήσουν τοπικές παραδοσιακές συνταγές μεταποίησης αγρο-
τικών προϊόντων, αλλά και να ενισχυθούν οι αγροτουριστικές δραστηριότητες 
και οι συνέργειες μεταξύ παραγωγών. Ο παραγωγός θα έχει τη δυνατότητα, με 
νόμιμο τρόπο, να έρθει σε επαφή με τον καταναλωτή, να ωφεληθεί μεγαλύτερο 
μέρος της προστιθέμενης αξίας του προϊόντος του, να αυξήσει το εισόδημά του 
αλλά και να αποκτήσει άμεση ρευστότητα».

Η διάθεση των παραγόμενων προϊόντων της οικοτεχνίας θα μπορεί να γίνε-
ται σε τοπικές αγορές, εμποροπανηγύρεις, δημοτικές εκδηλώσεις, καθώς και 
σε επιχειρήσεις λιανικού εμπορίου και μαζικής εστίασης, ενώ προβλέπεται και 
η συνεργασία μεταξύ παραγωγών για την παραγωγή οικοτεχνικών προϊόντων.

Είδη, συσκευασίες και ποσότητες τροφίμων οικοτεχνικής παρασκευής
Τα είδη των τροφίμων οικοτεχνικής παρασκευής είναι:
Α. Προϊόντα δημητριακών, ιδίως απλά αρτοσκευάσματα (πχ παξιμάδια κ.τ.λ.) 

και ζυμαρικά με κύριο συστατικό το αλεύρι δημητριακών (π.χ. τραχανάς, χυλο-
πίτες κ.τ.λ.).

Β. Προϊόντα φυτικής προέλευσης με γλυκαντικές ύλες, ιδίως γλυκά κουταλιού, 
μαρμέλαδες, κομπόστες, ζελέ φρούτων, παστέλια με ξηρούς καρπούς.

Γ. Προϊόντα με παρθένα ελαιόλαδα και διάφορα αρωματικά φυτά, μπαχαρικά, 
αιθέρια έλαια, χυμούς φρούτων κ.α. τρόφιμα σε συσκευασία έως δύο (2) λίτρων.

Δ. Προϊόντα διατηρημένα με αλάτι, ξύδι και λάδι τρόφιμα φυτικής προέλευσης, 
ιδίως επιτραπέζιες ελιές και προϊόντα ελιάς, αλείμματα, τουρσιά, σάλτσες.

Ε. Προϊόντα διατηρημένα με ξήρανση τρόφιμα φυτικής προέλευσης, ιδίως 
φρούτα και λαχανικά, ξηροί καρποί, όσπρια, αρωματικά φυτά.

ΣΤ. Προϊόντα με μέλι και ξηρούς καρπούς, αποξηραμένα φρούτα, μαστίχα, 
κρόκο κ.α. τρόφιμα

 Ζ. Γαλακτοκομικά προϊόντα εφόσον πληρούνται οι προϋποθέσεις που ορίζο-
νται στην αριθμ.3724/162303/22.12.14 ΚΥΑ ( ΦΕΚ 3438 /Β/2014 ).

Επ ι κα ι ρό τη τα  -  Νέα  •
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•  Επ ι κα ι ρό τη τα  -  Νέα 

Αγορές, πωλήσεις, ενοικιάσεις,
αντιπαροχές, εκτιμήσεις ακινήτων

Γκουτζιούλης Θάνος
6974 397 651

Γκουτζιούλης Φώτης
6974 397 653

Ελ. Βενιζέλου 2 (1ος όροφος)
Πλατεία Αγίου Πέτρου, Άργος
Τηλ./Fax: 27510 68807
www.estatevalue.gr
e-mail: info@ estatevalue.gr

Παρατείνεται μέχρι την 31η Δεκεμβρίου του 
2015 η προθεσμία, που είχε δοθεί μέχρι την 
31η  Μαρτίου του 2015, για την εκπρόθεσμη 
υποβολή δήλωσης διακοπής εργασιών, πέραν 
του έτους, βάσει του πραγματικού χρόνου δι-
ακοπής.

Πιο συγκεκριμένα, σύμφωνα με σχετική ανα-
κοίνωση του Υπουργείου Οικονομικών, τα φυ-
σικά, νομικά πρόσωπα και νομικές οντότητες 
μπορούν, για την διακοπή των εργασιών τους, 
να υποβάλλουν στον υπάλληλο του τμήματος 
ή του γραφείου της Διοικητικής και Μηχανο-
γραφικής Υποστήριξης της Δ.Ο.Υ, στην χωρι-
κή αρμοδιότητα της οποίας βρίσκεται η έδρα 
της επιχείρησης, τη δήλωση διακοπής επιχει-
ρηματικής δραστηριότητας, (έντυπο Μ4), μέ-
χρι 31 Δεκεμβρίου 2015.

Οι ενδιαφερόμενοι φορολογούμενοι για 
περισσότερες λεπτομέρειες μπορούν να επι-
σκέπτονται την ιστοσελίδα της Γενικής Γραμ-
ματείας Πληροφοριακών Συστημάτων (www.
gsis.gr) όπου υπάρχει ηλεκτρονική ανάρτηση 
σχετικού με το θέμα κειμένου.

Παράταση προθεσμίας 
για την εκπρόθεσμη υποβολή 

δήλωσης διακοπής 
επιχειρηματικής 
δραστηριότητας



Η οικονομία εκτιμάται ότι επέστρεψε σε 
ελαφρά αρνητικό ρυθμό ανάπτυξης το 
2015, ωστόσο η ανάκαμψη το δεύτερο 
εξάμηνο του 2016 είναι πιθανή, σύμφωνα 
με την Ενδιάμεση Έκθεση της Τράπεζας 
της Ελλάδος για τη Νομισματική Πολιτική 
το 2015.

Όπως αναλύεται στην παρούσα έκθε-
ση «παρά τις μεγάλες αντιξοότητες των 
τελευταίων μηνών η οικονομία εμφανίζει 
αντιστάσεις που φαίνεται ότι θα περιορί-
σουν τις αρνητικές επιπτώσεις που ανα-
μένονταν. Τα πιο πρόσφατα δεδομένα 
δείχνουν ότι οι εξελίξεις είναι ευνοϊκότε-
ρες σε σχέση με τις απαισιόδοξες προβλέ-
ψεις που είχαν διατυπωθεί το καλοκαίρι. 
Ειδικότερα, ηπιότερες του αναμενομένου 
ήταν οι επιπτώσεις στην οικονομία από 
τους περιορισμούς στην κίνηση κεφαλαί-
ων, παρά το αρχικό σοκ της τραπεζικής 
αργίας. Σ’ αυτό συνέβαλε η ταχεία χαλά-
ρωση των περιορισμών και η βελτίωση 
της διαχείρισης των ελέγχων, αλλά και η 
ορθολογική συμπεριφορά των κατανα-
λωτών.

Ωστόσο, όπως φαίνεται και από τα προ-
σωρινά στοιχεία για το γ’ τρίμηνο του 
2015, στη διάρκεια του δεύτερου εξαμή-
νου, και σε συνάρτηση με τις επιπτώσεις 
των κεφαλαιακών περιορισμών στη χρη-
ματοδότηση της οικονομίας αφενός αλλά 
και της φορολογικής επιβάρυνσης των 
νοικοκυριών αφετέρου, η δραστηριότητα 
εκτιμάται ότι θα σημειώσει κάμψη, οδη-
γώντας την οικονομία σε ύφεση. Η ύφεση 
πάντως, σύμφωνα με όλες τις υφιστάμε-
νες ενδείξεις, αναμένεται να είναι περιορι-
σμένη στο σύνολο του έτους.

Για το 2016, ο ρυθμός μεταβολής του 
πραγματικού ΑΕΠ εκτιμάται ότι, τουλάχι-
στον το πρώτο εξάμηνο, θα παραμείνει σε 
αρνητικό έδαφος λόγω της υψηλής μετα-

φερόμενης επίδρασης (carry-over) από το 
2015. Η πορεία της οικονομικής δραστη-
ριότητας το 2016 συνδέεται άρρηκτα με 
το ρυθμό υλοποίησης των μεταρρυθμί-
σεων που προβλέπονται στη συμφωνία, 
αλλά και με το βαθμό ευρύτερης αποδο-
χής τους. Απαραίτητες προϋποθέσεις για 
τη σταδιακή ανάκαμψη της οικονομίας εί-
ναι, μετά την επιτυχή ανακεφαλαιοποίηση 
των σημαντικών τραπεζών, η περαιτέρω 
χαλάρωση των κεφαλαιακών ελέγχων και 
τελικώς η άρση τους, η βελτίωση της ρευ-
στότητας του τραπεζικού συστήματος και 
η αποκατάσταση της εμπιστοσύνης.

Συμπερασματικά, παρά την αξιοσημεί-
ωτη ανθεκτικότητα που επέδειξε η οι-
κονομία το πρώτο εξάμηνο του 2015, τo 
δεύτερο εξάμηνο του έτους η οικονομία 
επανήλθε στην ύφεση. Στο βαθμό ωστό-
σο που περιορίζεται η αβεβαιότητα, χαλα-
ρώνουν περαιτέρω οι περιορισμοί στην 
κίνηση κεφαλαίων και κυρίως εφαρμόζο-
νται με συνέπεια οι όροι της συμφωνίας, η 
ύφεση θα γίνεται ηπιότερη και θα αυξάνο-
νται οι πιθανότητες ανάκαμψης το δεύτε-
ρο εξάμηνο του 2016.

Οι προϋποθέσεις για τη μετάβαση σε 
διατηρήσιμη ανάπτυξη

Όπως ήδη αναφέρθηκε, παρά τις δυ-
σκολίες η ελληνική οικονομία επέδειξε το 
πρώτο εξάμηνο του 2015 αξιοσημείωτη 
ανθεκτικότητα και το παραγωγικό δυνα-
μικό υπέστη μικρότερες απώλειες από 
αυτές που αναμένονταν. Το γεγονός αυτό, 
σε συνδυασμό με τους ευνοϊκούς για την 
ανάπτυξη όρους της συμφωνίας, δίνει 
στην οικονομική πολιτική τη δυνατότητα 
να προσανατολιστεί τώρα στη δημιουργία 
των προϋποθέσεων που θα ευνοήσουν 
κατ’ αρχάς την ταχύτερη δυνατή ανάκαμ-
ψη και την επίτευξη διατηρήσιμης, ταχείας 

ανάπτυξης στο μέλλον. Για να προσεγγι-
στούν οι στόχοι αυτοί, απαιτούνται:

• Η αντιμετώπιση του προβλήματος των 
μη υπηρετούμενων δανείων που θα πρέ-
πει να ακολουθήσει αμέσως μετά την ανα-
κεφαλαιοποίηση των τραπεζών. 

•  Ταχεία εφαρμογή των μεταρρυθμίσε-
ων στις αγορές αγαθών και υπηρεσιών 
για τη βελτίωση του επιχειρηματικού πε-
ριβάλλοντος και της ανταγωνιστικότητας. 

•  Δράσεις για τη δημιουργία νέων θέσε-
ων εργασίας που θα μειώσουν την ανερ-
γία. 

•  Διατήρηση των πρωτογενών πλεονα-
σμάτων, όπως προβλέπεται στη συμφω-
νία. 

•  Παράλληλες δράσεις για την αύξηση 
της αποτελεσματικότητας του δημοσίου 
τομέα. 

•  Ενίσχυση της ικανότητας του δημόσιου 
τομέα να εφαρμόσει τις διαρθρωτικές αλ-
λαγές που απαιτούνται. 

•  Η σημαντικότερη προϋπόθεση για να 
τεθούν οι βάσεις της διατηρήσιμης ανά-
πτυξης είναι η αύξηση των επενδύσεων, 
έτσι ώστε σύντομα το ποσοστό των επεν-
δύσεων στο ΑΕΠ να προσεγγίσει τον μέσο 
όρο της ζώνης του ευρώ. 

•  Η αξιοποίηση της δημόσιας περιουσί-
ας και η ταχεία προώθηση των ιδιωτικο-
ποιήσεων που έχουν συμπεριληφθεί στη 
συμφωνία είναι τα ισχυρότερα μέσα όχι 
μόνο για την αναζωπύρωση της επενδυ-
τικής δραστηριότητας και την επίτευξη 
διατηρήσιμων ρυθμών ανάπτυξης, αλλά 
και για την επίτευξη διατηρήσιμης δημο-
σιονομικής προσαρμογής αφού θα συμ-
βάλουν και στην αποκλιμάκωση του δη-
μόσιου χρέους…» 

Τι προβλέπει η Τράπεζα της Ελλάδας για το µέλλον της Ελληνικής Οικονοµίας

Πιθανή η ανάκαμψη 
το 2ο εξάμηνο του 2016
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Επ ι κα ι ρό τη τα  -  Νέα  •





Υλοποιεί Προγράµµατα
Επιµόρφωσης & Κατάρτισης 
Για Ανέργους - Εργαζόμενους
- Επιχειρηµατίες

Συµµετέχει σε 
Αναπτυξιακές ∆ράσεις για την 
Επιχειρηματικότητα, 
την Απασχόληση,
την Ανάπτυξη

Ενηµερώνει
για Προγράµµατα 
ΕΣΠΑ

Παραλαµβάνει 
Επενδυτικά Σχέδια

ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ 
ΑΡΓΟΛΙ∆ΑΣ

• Ανάπτυξη • Καινοτομία • Εξωστρέφεια
• Ανταγωνιστικότητα • Ενημέρωση

Εκπαίδευση
Ανοιχτή επικοινωνία με τις επιχειρήσεις - μέλη • Δευτέρα - Παρασκευή από τις 8:00 έως τις 14:00.

Κορίνθου 23, 21231  Άργος • Τηλ. 27510 - 67216 - 67613 • Fax: 27510-24594
Web site: www.ebear.gr ή www.arcci.gr • E-mail:  ebear@otenet.gr

Δευτέρα - Παρασκευή από τις 8:00 έως τις 16.00
Υπεύθυνος: Πέτρος Μπιτζής
Επιµελητήριο 2ος όροφος 
Τηλ. 27510-67613

∆ευτέρα - Παρασκευή από τις 9:00 έως τις 17.00
Πληροφορίες: Γιάννης Κουλεντιανός 
Κορίνθου 23 (Ισόγειο), 21231 Άργος
Τηλ. 27510-67663
E-mail: epanmke@gmail.com

ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΤΙΚΗ
ΕΥΡΩΠΑΪΚΩΝ
ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΩΝ




